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Protokół Nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Opocznie 

w dniu 20 marca 2024r. 

Ad. pkt. 1 

Otwarcie posiedzenia. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji – otworzył posiedzenie komisji i powitał 

wszystkich obecnych. 

Lista obecności radnych znajduje się w teczce z protokołami z posiedzeń komisji. 

Ad. pkt. 2 

 Przedłożenie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych wnosi o zmianę porządku posiedzenia /załącznik 

nr 1 do protokołu/. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedłożenie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z miesiąca lutego br.  

4. Kontrola ściągalności podatków i opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych w 2023r.   

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

Komisja przyjęła porządek posiedzenia bez zmian.  

Ad. pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z miesiąca lutego br.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Opocznie Nr 2/2024 z dnia 20 lutego 2024r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

w terminie wymaganym Statutem Gminy jak również został zamieszczony w informatorze 

programu e - sesja. 

Przewodniczący zapytał, kto z Radnych wnosi uwagi do protokołu Nr 2/2024 z dnia 20 lutego 

2024r. 

Wobec braku uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół w wersji przedłożonej 

z dnia 20 lutego 2024r.  

 

Komisja głosami: za – 4, przeciw - 0, wstrz. - 0 przyjęła protokół z posiedzenia Nr 2/2024 

z dnia 20 lutego 2024r. 
 

Ad. pkt. 4 

Kontrola ściągalności podatków i opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych w 2023r.   
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Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – przedstawiła informację 

(załącznik nr 2 do protokołu). 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – poinformował, iż z danych 

przygotowanych przez Wydział wynika, że z tytułu opłat za odpady komunalne w roku 2023 

Gmina Opoczno nałożyła na mieszkańców (wymiar) kwotę 6 mln 304 tys. 121 zł 33 gr. Z tej 

kwoty wpłynęło do budżetu Gminy za 2023 rok i lata ubiegłe 6 mln 097 tys. 1 zł 22 gr. 

Zaległości za 2023 rok i lata ubiegłe wyniosły 238 tys. 663 zł 13 gr. Gmina wystawiła 520 

tytułów wykonawczych i 1480 upomnień. Dopytał o różnicę w danych kwotowych 

dotyczących upomnień i zaległości.  

Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – wyjaśniła, że po 

upomnieniach część zaległości została zapłacona.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zapytał o wymiar podatku za odpady 

komunalne w roku 2022.  

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – odpowiedziała, że jeśli chodzi 

o naliczenie opłaty za odbiór odpadów komunalnych (wymiar) za 2022 roku to jest to kwota                      

5 mln 540 tys.  452 zł.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – porównał, że 2023 rok do 2022 rok 

to wzrost o 800 tys. zł. Zapytał, czy wiązało się to z podwyżką opłaty za odpady i kiedy są 

ustalane podwyżki. 

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – odpowiedziała, że zawsze 

podwyżki obowiązywały od dnia 1 stycznia danego roku. Uchwała o podwyżkach była 

podejmowana pod koniec poprzedniego roku.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zapytał, czy są plany zwiększenia 

opłaty za odbiór odpadów komunalnych.  

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – wyjaśniła, że na chwilę obecną 

mamy podpisaną umowę na ten rok i mamy określoną kwotę. Czy ta kwota wystarczy do końca 

roku na obsługę całego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi to okaże się w trakcie 

roku. Na bieżąco analizujemy sytuację. Mamy nadzieję, że kwota wystarczy na ten rok.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – stwierdził, że analizę kosztową 

systemu przeprowadza Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej.  

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – zaprzeczyła. Analizę kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi przeprowadza Urząd Miejski w Opocznie. Na 

podstawie analiz jest robiony przetarg. Koszty są zawsze szacunkowe. Dokładna kwota finalna 

zależy od liczby mieszkańców i ilości odebranych odpadów. 

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zapytał, kto inicjuje procedurę, że 

należy wprowadzić podwyżki opłaty za odbiór odpadów komunalnych. 

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – wyjaśniła, że od 2013r. 

gospodarka opadami komunalnymi została przekierowana do Gmin i to Gmina czuwa nad 

zabezpieczeniem w budżecie środków niezbędnych na ten cel. To nie Prezes PGK decyduje o 

podwyżce, ale Wydział mając zaplanowaną pewną kwotę w budżecie analizuje, czy ta kwota 

wystarczy na realizację zadania. W chwili, gdy wiemy że kwota nie wystarczy informowany o 
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sytuacji zostaje Burmistrz i zapada decyzja czy należy podnieść stawki czy Gmina dołoży do 

systemu.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta  - podkreślił, że obowiązuje Prawo Zamówień Publicznych.  

Przed ogłoszeniem przetargu musi być przeprowadzone szacowanie ceny. W BIP są 

zamieszczone wszystkie analizy od 2013 roku.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – stwierdził, że głównym czynnikiem, 

który przekłada się na cenę dla mieszkańca jest tonaż.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta  - przytoczył sytuację z czasów COVID, kiedy ilość odpadów 

komunalnych bardzo wzrosła.  

Dominika Chybowska – Dyrektor Wydz. Ochrony Środowiska – wyjaśniła, że procedura 

wyłonienia firmy odbywa się poprzez przetarg. Oferent może złożyć wyższą ofertę, niż tą którą 

my kalkulujemy. Wówczas jest podejmowana decyzja, czy dokładamy z budżetu czy 

podnosimy stawkę od osoby, albo zostaje ogłoszony kolejny przetarg.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – powiedział, że kolejny podatek to 

podatek od środków transportowych. Wpływy za 2023 rok i lata ubiegłe to 264 tys. 38 zł 7 gr. 

od osób prawnych i 1 mln 189 tys. 401 zł 24 gr od osób fizycznych. Zaległości za 2023 rok i 

lata ubiegłe od osób prawnych prawie nie ma, natomiast od osób fizycznych wynoszą 122 tys. 

231 zł 68 gr. Kwota zaległości objętych tytułami wystawionymi w 2023 roku od osób prawnych 

wynosi 845 tys. 97 gr, natomiast od osób fizycznych 152 tys. 380 zł 67 gr. Kwota uzyskana po 

sms, upomnieniach i tytułach w 2023 roku od osób prawnych to 4 tys. 724 zł 59 gr, a od osób 

fizycznych 441 tys. 841 zł 88 gr.  

Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – powiedziała, że podatnicy 

uchylają się od wypełnienia obowiązku wynikającego z przepisów o podatkach i opłatach 

lokalnych. Nie składają deklaracji. Są prowadzane postępowania w sprawie określenia 

wysokości podatków. Te postępowania trwają długo. Zaległości na koniec 2023 roku to kwota 

122 tys. 231 zł 68 gr. Często egzekucje są bezskuteczne.  

Przewodniczący poprosił o odnotowanie w protokole faktu opuszczenia obrad przez radnego 

Krzysztofa Grabskiego (godz. 13.22), po bardzo krótkiej obecności na posiedzeniu.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – powiedział, że kolejny podatek to 

podatek od nieruchomości, rolny i leśny. Wpływy za 2023 rok i lata ubiegłe to: podatek od 

nieruchomości 7 mln 235 tys. 915 zł 16 gr, podatek rolny 1 mln 99 tys. 285 zł 55 gr, podatek 

leśny 112 tys. 83 zł 73 gr. Dopowiedział, że są podane wpływy w %  (załącznik nr 6). 

Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – wyjaśniła, że % odnoszą się 

do zaległości + wymiar.   

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zapytał, jakie oczekiwania mają 

przedsiębiorcy co do opodatkowania, by strefa opodatkowania była dla nich bardziej przyjazna.  

Janusz Klimek – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że podatek od nieruchomości jest jednym z 

najmniejszych obciążeń dla przedsiębiorców wobec innych opłat jakie ponoszą. Podkreślił, że  

ze środków podatkowych  Gmina wykonuje masę inwestycji. Przypomniał, że w ramach 

środków norweskich powstała Rada Biznesu, w skład której wchodzą przedsiębiorcy.  
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Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – podkreśliła, że podatek od 

nieruchomości, rolny i leśny nie zależą od dochodu podatnika. Nadmieniła, że są różne 

ustawowe ulgi i zwolnienia od podatków.  

Tomasz Kopera – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – zaproponował, aby stworzyć przepis, 

aby dać 3-letnie wakacje podatkowe dla przedsiębiorców np. od podatku od nieruchomości.   

Ewa Kazusek – Dyrektor Wydz. Wymiaru Podatków i Kontroli – wyjaśniła, że o tym decydują 

ustawodawcy. W ustawie o podatkach i opłatach lokalnych nie ma takiego przepisu.  

Komisja przyjęła informację do wiadomości, nie zgłosiła żadnych wniosków ani uwag.  

Ad. pkt. 5 

Zapytania i wolne wnioski.  

W dyskusji głos zabrali: radny Tomasz Kopera,  Sekretarz Miasta Janusz Klimek, mieszkańcy 

ul. Kopernika blok nr 16.  

Mieszkańcy ul. Kopernika 16 opowiedzieli o swoich problemach związanych z budową 

nowego przedszkola. Sekretarz Miasta obiecał mieszkańcom pomoc.  

 

Ad. pkt. 6 

Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący podziękował za udział i zamknął posiedzenie. 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia 13.00, godzina zamknięcia posiedzenia godz. 13.40 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1. Tomasz Kopera – Przewodniczący                            ……………………………… 

2. ……………….- Zastępca Przewodniczącego           ……………………………… 

3. Baran Paweł – członek                                               ……………………………… 

4. Grabski Krzysztof – członek                                      ……………………………… 

5. Sijer Marek – członek                                                ………………………………. 

6. Rurarz Tomasz – członek                                           ………………………………. 

7. Zięba Jan – członek                                                    ……………………………… 

Protokołowała: 

B. Kędziora 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 


